
24-10-2024 VuilnisOproer Vergadering

Locatie: Buurtkamer Casa Sofia Slotervaart, Louis Bouwmeesterstraat 265, Amsterdam

17:30 afvalprikken rondom Casa Sofia Slotervaart
18:15 Eten (vooraf opgeven of je mee eet)
19:00 tot 21:00 Vergadering van het VuilnisOproer

Aanwezig: Jan, Anne, Isabelle, Hennie, Rob v V., Eric R. Nico, Liselore, Isaäc. Marion,
Marie Anne R. Zinzi (online), Micha B., Yana, Jeroen, Sumadi, Bieneke, Andre, Hettie, Bart,
Josje, Carolien, Wanda

Afgemeld: Josine T., Jan Willem, Peter vd V, Larissa, Josine, Jacq B., Fred S., Wilma vS
(wist nog niet zeker), Maida, Rens, Sem, Dasha, Bas S. Michel U, Herman B, Rob, Arnold,
Rached, Narcis, Lieke, Cyntia, Carin, Ben, Susanne, Joris, Miriam, Hella, Elske, Koos

Opening met kort rondje voorstellen, nieuwtjes en agendavaststelling
Jan opent de vergadering en meldt direct dat er veel aanwezigen zijn en tevens veel
agendapunten, maar dat hij de vergadering wegens familieomstandigheden om 21.00 stipt
zal sluiten. Er zijn een paar nieuwe gezichten, dus er volgt een kort voorstelrondje.

Isaac: Ik ben werkzaam bij de gemeente als projectleider vanuit Afval en Grondstoffen, voor
gebiedsopgave in- en uithuizen bij renovatie, sloop en nieuwbouw. Daar komt altijd veel
afval bij vrij en daar zoeken we structurele oplossingen voor. Mijn opgave is geprioriteerd in
Nieuw-West, hier beginnen we. Het project staat nu nog in de onderzoeksfase en later vertel
ik er meer over. Ik kom niet vanuit het stadsdeel, maar daar werken we wel veel mee samen.
Isabelle: Ik ben ook werkzaam bij de gemeente, wel vanuit het stadsdeel en ik ben lid van
de Speeltuinbrigade, waar ik later meer over zal vertellen.
Jeroen Bouwman: Gebiedsmakelaar in de Dichters- en Couperusbuurt in Slotermeer.
Liselore: Prikker en BBV-er van de Jan de Jonghkade. Een van de tien BBV-ers die
samenwerkt met Schone Kans.
Kees Steenman: Containeradoptant, BBV-er in de buurt van het Calland Lyceum en prikker.
Nico schoen: Ik woon in Osdorp en ben BBV-er, containeradoptant en verbinder van
mensen en organisaties. Actief in De Aker, Wildemanbuurt, Sloterpark, Kikkerplein etc.
Yana: Ik woon in Overtoomse Veld-Noord. Ik ben BBV-er en containeradoptant, en ik hou
me bezig met het verspreiden van materialenhubs.
Andre de Haan: Ik ben ook containeradoptant, houd de buurt schoon en ik prik elke
vrijdagochtend met Nico met een groepje bij Tussenmeer.
Anne: Ik woon in Slotermeer, ben secretaris van het VO, BBV-er, containeradoptant en
‘speeltuinadoptant’. Ik heb onlangs een prikgroep bij een AZC opgezet.
Jan: Ik ben de voorzitter van het VO.
Marie Anne: Ik woon hier om de hoek van Casa Sofia en ben containeradoptant, prikker en
BBV-er.
Hettie: Ik ben BBV-er, containeradoptant, prikker en deed veel i.s.m. Stichting Vooruit,
helaas gaat die samenwerking stoppen. Ik ben op zoek naar een nieuwe manier om de
prikgroep in leven te houden. Een van de belangrijkste factoren, namelijk Larissa, is helaas
vertrokken uit Amsterdam.



Wanda: Betrokken buurtbewoner uit Slotervaart Noord, BBV-er, containeradoptant en
moderator van de whatsapp community. Tevens verantwoordelijk voor de Gouden Grijper.
Sumadi: Ik ben een van de eerste VO-leden (114e), al ben ik nooit aanwezig. Ik hou me
bezig met de Sierplein-buurt en verantwoordelijk voor deze buurtkamer. Ben ook actief bij
De Kracht van Nieuw-West en het Nationaal Programma.
Hennie: Ik woon in Geuzenveld, ben daar containeradoptant en bloembakkenadoptant.
Micha: Ik ben een betrokken buurtbewoner van Osdorp en ruim veel op in de buurt.
Marion: Ik maak onderdeel uit van prikgroep De Kuil.
Bart: Ik woon in Geuzenveld en prik regelmatig samen met mijn vrouw Josje.
Josje: Ik ben containeradoptant en prikker, samen met Bart.
Carolien: Ik ben VO-lid en prik nu en dan en ik woon aan de Oostoever.
Eric: Ik ben straatprikker in Slotervaart. Heb veel bewondering voor het feit dat VO een
nieuw geluid laat horen op het gebied van afvalproblematiek.

Belangrijke data:
Ruimrondje Sloterplas – om 14.00 op 26 oktober verzamelen bij de Natuurkamer om
samen te prikken en het af te sluiten met een drankje en een hapje.
Natuurwerkdagen - 1 & 2 november; dit gaat uit van Wichert. Die houdt zich bezig met de
strook langs de Nieuwe Meer/ Haagse weg, hij zoekt vrijwilligers voor die twee dagen om te
opruimen en snoeien. Geïnteresseerden kunnen zich bij ons melden.
Vuilnisbakteldag - 3 november. Dit is een initiatief van de Plastic Soup Surfer en
Zwerfinator. In Nieuw-West staan zo’n 1800 Puccini afvalbakken. Maak een foto van de
bakken die je ziet zodat alles in kaart wordt gebracht. Vervolgens wordt vastgesteld of ze zijn
opengebroken voor statiegeldblikjes of niet. Gedachte erachter: in kaart brengen hoeveel
procent opengebroken wordt en waar dat aan ligt. De link naar de actie staat in de agenda
en op de website. Voorstel Wanda om hier een aparte groep in de whatsapp community voor
aan te maken, zodat men elkaar op de hoogte kan houden van de gemaakte routes.
Germaine van de gemeente en ik hebben contact gelegd met de Kerngroep jongeren, die
een rol speelt in het Nationaal Programma. Leeftijd is tussen 14-24 jaar. Samen met
Germaile hebben ik ze voorgelicht over de rol van het VuilnisOproer en de samenwerking
met de gemeente. Ze leken enthousiast, maar er kwam nog niets concreets uit voort.
Inmiddels heeft de groep besloten toch iets met afval te willen doen en hun idee is Plein
40-45 schoonmaken. Hebben wij afgeraden, maar iets anders te zoeken. Op 6 november
gaan ze rondom The Village schoonmaken, heel mooi. Iedereen is welkom om te komen
helpen prikken en mee te eten.
Op het Kikkerplein vindt de opening van een kunstwerk en familiecentrum plaats op 22
november van 14-16.30uur. We zoeken mensen die daar iets kunnen betekenen, zoals
reclame maken voor VO of helpen bij de prikbingo. Aanmelden kan bij Anne.
Excursie VO Vuilverbranding en sorteerfabriek - 7 december, van 12-16uur, opgeven bij
Anne. Kinderen mogen niet mee.

Mededelingen van de voorzitter:
Community
Er is nu een whatsapp community. Daarbinnen zullen verschillende groepen komen. Je kunt
dan kiezen over welke onderwerpen je info wilt ontvangen en waar je aan wilt deelnemen.
Per groep komt er een moderator (beheerder). Die persoon leest mee en besluit of iets off
topic is of misschien ergens anders thuishoort. In de beschrijving van iedere groep is te
lezen wat er thuishoort aan onderwerpen. Vooralsnog zijn de groepen:



● Informatie en materialengroep
● Discussiegroep
● Meldgroep
● Maaiincidentengroep
● Kletsgroep
● Speeltuinbrigade

Wanda: Hier komt binnenkort de groep vuilnisbaktellen bij, zodat iedereen elkaar op de
hoogte kan houden van de getelde/gefotografeerde vuilnisbakken.

Opschoonweken
Jeroen: Was leuk.
Dutch Design Week
Hier treedt VO op (Zinzi, Anne, Evelien, Germaine, Jan) in samenwerking met Kees Dorst.
Hij is hoogleraar en topsocialdesigner. Hij is zeer geïnteresseerd in wat er in Nieuw-West
gebeurt. Leuk voor naamsbekendheid.
Buurtbudgetplan
Jorine heeft een plan voor containertuintjes in Slotermeer, Yana en Elske hebben een plan
ingediend voor Slotervaart en het zou fijn zijn als een van je stemmen naar hun projecten
gaat. Er zijn ook vijf andere plannen waar we stemmen voor nodig hebben en dat heet Peuk
in blik. Dit is een campagne voor alle vijf de buurten. Als het lukt om daar voldoende
stemmen voor te krijgen, hebben we 48.000 euro te besteden voor een campagne die we in
2025 willen starten.
Column Gaset
Hennie heeft een suggestie gedaan om een column te schrijven voor GaSet. Die heb ik
aangevraagd, maar die is afgewezen omdat er al voldoende columnisten zijn. Er mogen wel
incidenteel artikelen worden ingestuurd.
Lachgascontainers
Deze mogen worden gemeld en meegenomen naar huis; dat is niet meer strafbaar (mits
leeg). Dat maakt het weghalen uit de openbare ruimte vele malen makkelijker. Een van de
jongeren uit de kerngroep stelde voor het naar een recyclepunt te brengen. Josje meldt dat
je ze ook bij (niet in) containers kunt leggen en bij de gemeente moet melden.
Donatie Comenius Lyceum
Hettie had het initiatief genomen om met het Comenius Lyceum te prikken tijdens Cleanup
Day. Dat is gedaan, maar het heeft ook 20 prikstokken gekost, ze zijn gesneuveld. Dat heeft
Hettie met de directeur besproken en die wilde het wel vergoeden. Dat is gebeurd in de
vorm van een donatie aan het VO.
Kascommissie
VO zoekt nog steeds iemand voor de kascommissie. Wanda biedt zich aan, maar stelt voor
om het ook in de whatsapp community te communiceren.
Werkconferentie Amsterdam maakt ruimte in de Meervaart
Deze mededeling wordt door Yana ingebracht. Zij was hier aanwezig met o.a. Wanda,
Jorine, Micha en Joris. Yana: Dit was een project van wethouder Melanie ter Horst. Er waren
een aantal werksessies over de toekomst in de stad, m.n. over wonen en openbare ruimte,
niet over afval. Dat heb ik in een evaluatiemoment wel aangegeven als verbeterpunt. De
werksessies waren leuk; interactief en kleinschalig. Goed verzorgd (vrij luxe en livemuziek)
en leuke contacten opgedaan.



Jan: Ik ben op persoonlijke titel uitgenodigd door de wethouder, ik heb echter mijn plek aan
iemand anders afgestaan. Kennelijk vindt de wethouder het belangrijk dat VO erbij aanwezig
is, want we zijn voor volgend jaar ook alweer uitgenodigd. Dan is het weer op de eerste
donderdag van oktober.
Wanda: Yana en ik hebben verschillende workshops gedaan. Een van de dingen die me
bijbleef, is dat er altijd geschoven moet worden. Wil je bijvoorbeeld meer groen in de wijk,
dan moeten daar parkeerplekken voor ingeleverd worden. Het viel me wel op dat het zo niet
over Nieuw-West ging. Het ging meer over de binnenstad en mobiliteit, maar er wordt
vergeten dat de werkers die de binnenstad draaiende houden, in Nieuw-West of Zuid-Oost
wonen. Daar word ik een beetje moe van, er zit daar echt een blinde vlek. Ik ben dus ook
heel benieuwd hoe dat het vuilnisbaktellen zal gaan en hoe Nieuw-West zich bijvoorbeeld
verhoudt tot Amersfoort, dat even groot is.
Jan: Onze Puccini-vuilnisbakken staan niet op maps.amsterdam.nl. Dat is vast niet voor
niets. Ik heb een toezegging gekregen dat ik de locaties wel zal krijgen, want die heb ik
nodig voor 3 november. Dat kan een opstapje zijn naar hoeveel bakken er in heel
Amsterdam zijn. Ik heb me laten vertellen dat het er 9000 zijn.
Sumadi: Ik krijg de indruk dat er veel geld tegenaan gegooid is bij dit evenement, waar
voornamelijk ambtenaren aanwezig waren. Dat vind ik naar. Daar is blijkbaar veel geld voor,
maar niet om daadwerkelijk dingen in de buurt te doen.
Wanda: Klopt, zo’n zestig procent.

Organisatie structuur VO (onze waardes, lijst met initiatieven, elk met 2
beheerders/trekkers)
Jan: Nu volgt het belangrijkste agendapunt van deze vergadering. Ik begin met de
mededeling dat wij de subsidie voor de komende zes jaar niet hebben gekregen. Dat
betekent dat we weer heel veel werk en tijd moeten steken de komende jaren om aanvragen
te formuleren en subsidies binnen te halen. Voor 2025 en 2026 hebben we wel
toezeggingen, waarbij wel voorwaarden zijn gesteld. Een van die voorwaarden is mijn positie
binnen VO.
De gemeente wil de indruk krijgen dat VO niet Jan van de Borden is. Dat hebben ze nu wel,
en daar draagt de gemeente ook zelf aan bij. Stel, ik zou nu opstappen, dan denkt de
gemeente dat VO instort. Kortom, alle rollen gaan besproken worden, ik moet meer
delegeren en anderen moeten meer de ruimte krijgen.
Eric: Ik vermoed dat de gemeente denkt in het verenigingswezen. In een gewone vereniging
heb je een roulerende voorzitter, secretaris en penningmeester, deze worden democratisch
gekozen; problematiek wordt gespreid. Wellicht overgaan naar een echte vereniging?
Jan: We zijn al wel een echte vereniging, maar zo handelen we nog niet helemaal. Dat zijn
we nu wel van plan. We gaan inventariseren welke activiteiten we nu precies allemaal
uitvoeren en verdelen. Dat is al deels geformuleerd en er is een hele lijst met meer dan 30
punten. Daarvoor ben ik nu aanspreekpunt, maar we werken toe naar leden, zogenaamde
trekkers, als aanspreekpunten per punt van die lijst, bij voorkeur twee (zie hier).
Er komen ook meer linking pins richting de gemeente. Het wordt een nieuwe manier van
werken en ik ben er voorstander van, want ik wil ook een vereniging hebben die niet alleen
op mij draait.
De lijst vind je terug op de website, zodat altijd duidelijk is wie aan welk project werkt. Denk
aan drukwerk, materialenhubs, bepaalde projecten. Dat houdt ook in dat tijdens
vergaderingen degene die de trekker van een project is, het woord heeft.

https://docs.google.com/spreadsheets/d/13C6C3wslvQgRMhd0526Bk_AlPjO2BtyWyii1Wdx8Ul8/edit?gid=0#gid=0


Wanda: Het klinkt alsof deze beslissing niet vanuit het bestuur/jouzelf komt. Ik ben heel blij
met jou als voorzitter van VO. Zelf heb ik niet de luxe om me op die intensieve wijze vrijwillig
in te zetten. Wat ik me ook afvraag, moeten we niet eens nadenken over een andere
financiering?
Jan: VO streeft een aantal waarden na. Een daarvan is: niet iedereen kan evenveel inzet
tonen. Dat kan 0 zijn of heel veel. Het is vrijwillig. Nogmaals, ik wil ook niet dat deze
vereniging alleen maar op mij hangt. De gemeente is nu onze enige financier. Waar ik trots
op ben als VO: Nadia (de verantwoordelijke voor schoon, heel, veilig in Amsterdam NW)
heeft gezegd dat VO hun partner is. Die band is goed en ze weten ons op waarde te
schatten. We hebben goede afspraken die voor beide partijen lonend zijn.
Sumadi: ik vind dat de gemeente zich niet zou moeten bemoeien met hoe wij ons als
bewoners organiseren.
Jan: Dat ben ik niet met je eens. We zijn partners en dan moet je betrouwbaar zijn. Voor hen
is een partner nu Jan van de Borden en niet het VO. Ik snap dus de achterliggende
gedachte. Ze willen zien dat we proberen een echte vereniging te worden.
Sumadi: Ik snap wel dat jij meer wilt delegeren, maar dat is een wens vanuit VO, vanuit jou.
De gemeente heeft daar niets mee te maken.
Jan: Dat klopt en dat had ik ook buiten de gemeente om al bedacht. Ik werk meer dan drie
dagen per week hieraan; het thuisfront wil meer aandacht.
Eric: Het is gewoon een formele regel, het heeft niets te maken met de waardering. Vraag
aan het bestuur is, wat je kunt gaan uitproberen. Zijn er statuten? Welke vormen kunnen we
gaan oppakken?
Jan: Er zijn statuten. We gaan kijken wie welk project kan gaan dragen. Er is tevens
afgesproken dat de linking pin tussen VO en gemeente per gebied wordt vastgelegd. Peter
is nu de verbindende factor met Sloterdijk en Slotermeer (Jeroen beschouw ik daar als 2e
man), Evelien is dat voor Osdorp. Zinzi doet het voor Slotervaart.
Het bespreken van de overige waarden van het VO agendeer ik voor de volgende
vergadering. Dan kijken we welke waarden er nog missen of welke er niet thuishoren.

Statiegeldproblematiek - Pilot Nieuw-West (Jan, Zinzi)
Jan: Ik heb 1/9 een brief geschreven aan de burgemeester over de statiegeldproblematiek
met de opengebroken vuilnisbakken en een oplossing aangedragen. Dat voorstel is niet
opgepakt. Nu wil ik een beetje oproer. Ik heb de hoogste ambtenaar, de directeur van alle
directies - Sjoukje Alta - verteld wat wij gingen doen aan de statiegeldproblematiek. Nou, die
ging bijna tegen het plafond, want die wist natuurlijk al dat de burgemeester het er niet mee
eens was. Ze bracht mij in contact met Yvonne Jacobs, die er wel wat voor voelde. Maar
alleen in Nieuw-West.
Ik stelde daarop een nulmeting voor, want daar houdt de gemeente van. Vervolgens gaan
we een sticker plakken op iedere vuilnisbak en 3 november gebruiken we als nulmeting. Dan
krijgen we een mooi overzicht van welke bakken nu opengebroken zijn en welke niet. Dat
doen we in januari weer, en dan kan wellicht aangetoond worden dat het werkt. Yvonne wil
het ook financieren: stickers drukken (400 euro) en de communicatie rondom doneerring.
Heb daarop een voorstel geschreven. Vandaag zat ik bij het kernteam schoon, heel, veilig -
dan zit ik dus met alle hoge ambtenaren aan tafel - en die stelden allemaal voor om het met
zijn allen samen te doen. Ik heb het dus naar Nadia en Germaine gestuurd en als die
akkoord gaan, gaat het naar Yvonne en gaat zij waarschijnlijk ook akkoord. Dat is de status;
ik kan nog niet zeggen dat het gaat gebeuren, maar het zou wel kunnen.
Eric: Klinkt als een prima plan, mits de media worden ingeschakeld.



Jan: Het moet o.a. door de gemeente gecommuniceerd worden, middels een nieuwsbrief
bijvoorbeeld. Maar ik vind de communicatie van gemeente Amsterdam niet top. De 31e is er
een vervolgafspraak. Ook lokale media moeten ingeschakeld worden.
Wanda: En de jeugd moet bereikt worden.
Kees: Hoe bereik je de groep die de bakken openbreekt? Die valt overal buiten.
Jan: Die is waarschijnlijk met reguliere communicatie niet goed te bereiken, maar ik denk dat
deze groep wel handig omgaat met welke bak wel openbreken en welke niet.
Wanda: Het zijn vaak dezelfde locaties, ze zijn vaak binnen bepaalde gebieden te vinden en
dan kun je ze wel aanspreken.
Eric: Goed om je te verdiepen in verzamelaars. Supermarkten hebben een hekel aan de
mensen die met honderden blikjes binnenkomen. Die kant kun je ook eens onderzoeken.

Speeltuinbrigade (Isabelle, Jan)
Jan: Isabelle heeft mij benaderd met een mooi plan: de Speeltuinbrigade.
Isabelle: Samen met collega’s ben ik dit project gestart. Als projectleider was ik vaak bezig
met het opzetten van nieuwe speeltuinen en het onderzoeken waar behoefte aan is en of er
budget was voor het vervangen en opknappen ervan. Na een tijd kom je in zo’n speeltuin en
die ziet er dan verwaarloosd uit; toestellen worden niet onderhouden en raken overwoekerd.
Er is altijd geld beschikbaar voor nieuwe speeltuinen, maar beheer en onderhoud blijft
achter. Dat moest anders, dus ik ben in dat gat gedoken.
Speeltuin is straatmeubilair en dat zit op C-niveau. Er is niet altijd tijd en budget om dat te
onderhouden. Vandaar de Speeltuinbrigade. Wij willen dat speeltuinen in Nieuw-West naar
niveau A gaan: als ouder weet je dat het dan veilig en schoon is. Soms betekent dat groot
onderhoud en soms kan men het zelf. Even prikken bijvoorbeeld. Dat zijn we nu aan het
inventariseren. Wat we nu kunnen doen is een extra onderhoudsteam inzetten; iemand van
groen, een stratenmaker en een schoonmaker. Uitgangspunt is alle 380 speeltuinen
onderhouden, in kaart brengen en in anderhalf jaar naar een fatsoenlijke staat brengen. Dan
hopen we ook een structurele manier te hebben gevonden om het onderhoud op niveau te
houden. Verder gaan we meldingen maken, mensen aanspreken, schoonmaken, snoeien en
prikken.
Jan: Wat kan het VO betekenen voor jullie?
Isabelle: We willen vragen of iedereen die er wel eens komt, zijn/haar ogen open wil houden
en het wil melden bij VO of de gemeente als er iets moet gebeuren. Als ouder ben je nou
eenmaal veel in de speeltuin, dan kun je net zo goed even prikken of foto’s maken of op een
andere manier aan het werk om bij te dragen aan een veilige omgeving.
Jan: Je kunt dit bij de gemeente melden of bij ons. Voorstel: perfect voor een groep in de
whatsapp community met jou als beheerder. Je kunt de melder ontzorgen, omdat jij al weet
hoe een probleem aangepakt moet worden en je kunt het gerichter doorgeven aan de
gemeente.
Sumadi: Mooi initiatief. Speeltuinen worden ook veel gebruikt door hangjongeren. Wij
hebben eens een voorstel gedaan om de speeltuin zo te ontwerpen dat het minder
aantrekkelijk wordt voor hangjongeren, maar dat werd door de gemeente afgewezen.
Isabelle: Ook overlast kan gemeld worden; alles komt op een lijst terecht.
Wanda: Wil je geïnventariseerd hebben wie welke speeltuin al schoonmaakt? En is een
voetbalveld ook een speeltuin?
Isabelle: Ja, dat zou mooi zijn en de meeste sportveldjes vallen daar wel onder. Dit is terug
te vinden op de buitenspeelkaart.nl/amsterdam.

https://www.vuilnisoproer.nl/vuilnisoproer/h/2622/312/21656/ACTIEVE-BEWONERS--/Speeltuinbrigade-Nieuw-West
http://buitenspeelkaart.nl/amsterdam


Eric: Uiterlijk zien de speeltuinen er nog best goed uit, maar er wordt dan wel weer
gerenoveerd en er wordt geld tegenaan gegooid, aan de andere kant hoor ik van Isabelle
dat er een hoop werk te verrichten is in de speeltuinen van Nieuw-West.
Jan: Dat is de spijker op zijn kop. Daar moet ook wel wat mee gebeuren en dat kan Isabelle
meenemen. Zelf vind ik dat in elke speeltuin een prullenbak moet staan.

Afvalproblematiek bij in- en uithuizen (Isaäc, Jan)
Isaäc: Ik ben projectleider van de opgave in- en uithuizen bij renovatie en sloop/
nieuwbouwprojecten vanuit Afval en grondstoffen. Dat doen we samen met Stadswerken,
Toezicht en Handhaving, Openbare ruimte en het Stadsdeel. Mijn opgave is geprioriteerd in
Nieuw-West. Daar beginnen we. De problematiek is bekend: er wordt in Nieuw-West veel
gerenoveerd. Er is stedelijke vernieuwing en dat levert een massale in- en uithuisbeweging
op. Hele huisraad belandt dan op straat. Niet alleen op plekken die daarvoor bedoeld zijn,
maar het komt overal terecht. Afval trekt afval aan, dat zorgt voor zwerfvuil. Het is een groot
probleem. Het is te veel om in de reguliere inzameling van grof afval mee te nemen, daar is
de capaciteit en tijd niet voor, vandaar dat mijn project in het leven is geroepen. Wij moeten
hiervoor structurele oplossingen gaan bedenken.
We zitten nu in de onderzoeksfase. Zo zijn er wel processen om containers te plaatsen,
maar we willen eerst weten wat er allemaal speelt, zowel op straat maar ook welke
processen er zijn binnen de gemeente. We kijken naar welke afspraken er liggen met
corporaties en wat er speelt binnen de gemeente en in de buurt ten tijde van een
verbouwing. Ik benaderde VO, omdat ik benieuwd ben naar wat er speelt in de buurten van
Nieuw-West. Vooral qua problematiek op straat en vuil- en overlastbeleving, wat wordt er al
aan gedaan? Waar kunnen we op aanhaken, waar liggen kansen?
Bart: Ik vraag me af waarom de huisraad niet in de woning kan blijven? Waarom moet het
eruit? Kan het niet in de woningen blijven totdat er daadwerkelijk gesloopt gaat worden
zodat het in 1 keer weggehaald kan worden door een opkoper, die het gratis mag
meenemen, maar dan wel alles moet opruimen?
Isaac: De woningcorporaties zijn niet verantwoordelijk voor dat huishoudelijk afval, daar zijn
natuurlijk al wel meerdere discussies over gevoerd, maar ik zal het wel meenemen naar een
volgende vergadering.
Josje: Het gaat ook om vuil dat de bouwers en slopers achterlaten. Piepschuim bijvoorbeeld
komt overal terecht. Kan dat meegenomen worden in jullie onderzoek?
Hettie: Ik woon in een buurt waar veel gesloopt is. Nadat er nieuwe bewoners zijn gekomen,
verschijnt er veel afval in de vorm van karton en piepschuim. Zo’n open container staat er
wel, maar daar wordt van alles in gedumpt en er waait veel uit. De papierbak is altijd vol. Het
is daarom nu een grote puinhoop.
Wanda: Wie handhaaft de afspraken die gemaakt zijn met corporaties en
woningbouwverenigingen? Voor mijn gevoel ontbreekt dat. Als je net verhuisd bent, heb je
duidelijke regels en communicatie nodig. Als je in een verhuizing zit, heb je al genoeg aan je
hoofd. Aansluitend op Bart’s idee: Als huisraad mag blijven staan, geef je
tweedehandswinkels ook weer een kans om spullen te hergebruiken.
Sumadi: Interessante nieuwe ontwikkelingen. Is het niet beter onder te brengen onder het
Nationaal Programma? Daar vindt de vernieuwing plaats en kun je meer en betere
ondersteuning vinden dan alleen de gemeente.
Jeroen: Het kan goed zijn om ons buurtoverleg in de Dichtersbuurt bij te wonen, daar ben je
voor uitgenodigd.



Kees: Wanneer een pand wordt opgeleverd, moet duidelijk gemaakt worden wanneer
grofvuil wordt opgehaald. Oplossing kan zijn om meer momenten te creëren om die
containers te legen.
Jan: Goed punt en wellicht ook een goedkopere optie.
Yana: In de Tooropstraat verdwenen door een verbouwing de voorzieningen voor bewoners.
En er waren geen vervangende voorzieningen. Ben heel benieuwd hoeveel containers er nu
terugkomen en of daarbij rekening gehouden wordt met het dubbele aantal bewoners dat er
zal zijn.
Jan: Alleen gesloten containers plaatsen, anders waait alles weg.
Wanda: Vraag me bij het opleveren van nieuwe gebouwen af of er wel goed gekeken wordt
naar de volumes en capaciteit van de containers, er komen soms meer mensen te wonen
dan voorheen dus er is meer capaciteit nodig en er zijn meer wisselingen. Daarnaast heb je
natuurlijk ook nog de particuliere verbouwingen waarbij aannemers bouwafval dumpen,
omdat ze niet weten waar het heen moet of ze zijn er op dagen dat er geen grofvuil wordt
opgehaald. Dat levert ook veel overlast op.
Eric: Toezichthouders zouden hierin een rol kunnen spelen; instrueren om hen proactief aan
het werk te zetten als er een renovatie of verbouwing bezig is.
Kees: Het probleem is: gedrag is zo moeilijk terug te brengen. Mensen wennen er aan om
maar bij te plaatsen. Dan zou je het aantal keren vuilophalen per week beter langzaam
kunnen afbouwen.
Bart: We hebben in Amsterdam de luxe dat we ons grofvuil langs de straat kunnen
neerzetten, maar in veel gemeentes is dat afgeschaft en kun je bellen als je wilt dat het
opgehaald wordt.
Jan: Wat interessant zou kunnen zijn, is nadenken over gratis inleveren bij afvalperrons, niet
alleen voor bewoners, maar ook voor aannemers.
Isaac: Bedankt voor alle input, alles is genoteerd en jullie kunnen me mailen voor vragen of
ideeën.

Zwerfafval in het groen/plantenbakken/heggen (Bart, Josje)
Dit punt wordt doorgeplaatst naar de volgende vergadering.

Grofvuilrapport
Jan: Het rapport over grofvuil is gisteren verschenen. Mijn buurman Arjan Kok is daarvan de
hoofdonderzoeker en die heb ik uitgenodigd voor de volgende vergadering. Arjan Kok werkt
bij de Rekenkamer, kan heel goed vertellen en weet ontzettend veel. Waarschijnlijk is de
gemeente hierin ook geïnteresseerd en hebben we een grotere ruimte nodig. We zaten te
denken aan de Stadsboerderij.

Mededelingen gemeente (Zinzi)
Ik wil iets vertellen over de Nedvang middelen, oftewel zwerfafvalvergoeding. Er zijn een
aantal vervuilende bedrijven in Nederland die geld in een pot hebben gestopt om iets tegen
door hen veroorzaakt zwerfafval te doen. Dat loopt via de gemeente en die heeft voor dit
jaar nog zestigduizend euro beschikbaar voor initiatieven vanuit bewoners om iets te doen
rondom zwerfafval. Jammer dat we dat nu pas te horen krijgen en dat het jaar niet heel lang
meer duurt. Mocht iemand een goed idee hebben, dan kun je je melden bij mij.
Jan: Stel dat ik een voorstel doe om flink wat Puccinibakken te kopen om in speeltuinen te
plaatsen, is dat een optie?



Zinzi: Nee, niets in die richting, denk aan een container-, tuinfeestje of prikactie. Het moet
echt een initiatief van een bewoner zijn en niet over de assets van de gemeente gaan.
Wanda: En bijvoorbeeld het idee van flyers uitdelen rondom nieuwbouwprojecten met
informatie over grofvuilophaaldagen en een beloning in de vorm van geld of consumpties als
mensen hun grofvuil op de juiste manier en op het juiste moment aanbieden?
Zinzi: Dat idee kan ik wel voorleggen, alleen moet je dan wel zorgen dat die flyers zelf geen
zwerfafval worden. Meer ideeën mogen allemaal bij me neergelegd worden via de mail.

Mededelingen Anne
●Hennie deed de suggestie om de aanpaklijst voortaan speerpuntenlijst te noemen, andere
suggesties zijn welkom.

●Vanuit VCA is er een gratis ‘ruziemaaktraining’ aangeboden (ik heb al 3 aanmeldingen, plek
voor nog 2). Dit vindt plaats op 6 november, Amsterdam West of woensdag 5 maart, locatie
volgt, van 12-17 uur.

●Stichting Wij zijn Plein 40-45 van Fatima-Zohra zoekt nieuwe bestuursleden. Als je
betrokken bent bij het plein of iemand weet, dan kun je contact met haar of mij opnemen.

●Volgende week 29 oktober is er nog een workshop van Theodoros Dimitrios Vougioukas van
Urban Impact Team Intern. Het heet Solving the Urban Plastic Soup project. De flyer staat
op de website mocht je geïnteresseerd zijn.

Afsluiting (om 21:00 uur)
Onderwerpen voor een volgende vergadering:

● BuurtBlikVanger-oordeel t.o.v. CrOW-metingen
● Waarden beoordelen
● Zwerfafval in het groen/plantenbakken/heggen (Bart, Josje)

SAMENVATTING

Belangrijke data
RuimRondjeSloterplas – om 14.00 op 26 oktober verzamelen bij de Natuurkamer
Natuurwerkdagen – 1 & 2 november
Vuilnisbakteldag - 3 november
Prikactie met kerngroep jongeren van het Nationaal Programma, 6 november bij The
Village 17:30 uur
Opening kunstwerk op het Kikkerplein, 22 november van 14-16.30
Excursie VO Vuilverbranding en sorteerfabriek - 7 december, van 12-16
Mededelingen van de voorzitter:
Community
Er is nu een whatsapp community. Daarbinnen zullen verschillende groepen komen. Je kunt
dan kiezen over welke onderwerpen je info wilt ontvangen en waar je aan wilt deelnemen.
Per groep komt er een beheerder.
Dutch Design Week
Hier treedt VO op in samenwerking met Kees Dorst (aanwezig zijn Zinzi, Anne, Evelien,
Germaine, Jan)
Buurtbudgetplan

https://docs.google.com/spreadsheets/d/13C6C3wslvQgRMhd0526Bk_AlPjO2BtyWyii1Wdx8Ul8/edit?gid=446069600#gid=446069600


Jorine heeft een plan voor containertuintjes in Slotermeer, Yana en Elske hebben een plan
ingediend voor Slotervaart en het zou fijn zijn als een van je stemmen naar hun projecten
gaat. Ook voor de plannen Peuk in blik zijn stemmen nodig.
Column Gaset
VO gaat geen column verzorgen voor GaSet.
Lachgascontainers
Deze mogen worden gemeld en meegenomen naar huis; dat is niet meer strafbaar (mits
leeg).
Donatie Comenius Lyceum
Het Comenius Lyceum heeft een donatie aan het VO gedaan na het sneuvelen van 20
prikstokken.
Kascommissie
Wanda biedt zich aan voor de kascommissie.
Werkconferentie Amsterdam maakt ruimte in de Meervaart
Yana was aanwezig met o.a. Wanda, Jorine, Micha en Joris bij de werkconferentie
Amsterdam maakt ruimte.
Organisatie structuur VO (onze waardes, lijst met initiatieven, elk met 2 beheerders)
Jan meldt dat de structuur en het bestuur van VO de komende tijd wat gaat veranderen.
Voornaamste doel hiervan is ervoor te zorgen dat Jan niet langer het enige aanspreekpunt/
gezicht van VO is.
Statiegeldproblematiek - Pilot Nieuw-West (Jan, Zinzi)
Jan heeft een voorstel bij Yvonne Jacobs neergelegd voor de statiegeldproblematiek.
Speeltuinbrigade (Isabelle, Jan)
Isabelle is het project Speeltuinbrigade gestart en informeert de leden hierover. Ze vraagt de
leden oren en ogen open te houden wanneer ze in een speeltuin zijn die onderhoud nodig
heeft en deze eventueel te melden.
Afvalproblematiek bij in- en uithuizen (Isaäc, Jan)
Isaäc is projectleider van de opgave in- en uithuizen bij renovatie en sloop/
nieuwbouwprojecten, vanuit Afval en grondstoffen. Hij is aangeschoven bij de vergadering
omdat hij graag vanuit de bewonerskant hoort wat er speelt en waar zijn project op kan
aanhaken.
Zwerfafval in het groen/plantenbakken/heggen (Bart, Josje)
Dit punt wordt doorgeplaatst naar de volgende vergadering.
Grofvuilrapport
Het rapport over grofvuil is verschenen en de hoofdonderzoeker daarvan is uitgenodigd voor
de volgende vergadering.
Mededelingen gemeente (Zinzi)
Zinzi meldt dat de gemeente vanuit de Nedvang middelen voor dit jaar nog zestigduizend
euro beschikbaar stelt voor een bewonersinitiatief om zwerfafval aan te pakken. Ideeën
mogen bij haar neergelegd worden.
Mededelingen Anne
Hennie deed de suggestie om de aanpaklijst voortaan speerpuntenlijst te noemen, andere
suggesties zijn welkom.
Vanuit VCA is er een gratis ‘ruziemaaktraining’ aangeboden.
Stichting Wij zijn Plein 40-45 van Fatima-Zohra zoekt nieuwe bestuursleden.

Afsluiting 21:02 uur.


